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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.8.2016 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

 Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 25 sierpnia 2016 roku.  

 

 

 Na stan 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Inspektor Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Andrzej Ostrowski, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Gospodarka odpadami komunalnymi. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu  1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady Miejskiej                         

w Olecku; 
 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, iż do Rady Miejskiej w Olecku został wybrany Pan Kazimierz Toczyłowski, 

który zgłosił akces do pracy w Komisji Oświaty (…). Wcześniej w Komisji pracowała Pani 

Renata Dunaj. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę                

w sprawie powołania członków Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu                           

i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku. 

 

 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej w Olecku; 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że Pan Kazimierz Toczyłowski zgłosił akces do pracy również w Komisji 

Statutowej. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę                    

w sprawie powołania członków Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście I”                       

w Olecku dla obszaru przy ul. Stromej i Placu Wolności; 

 

Inspektor Wydziału BI – Andrzej Ostrowski 

oznajmił, iż projekt uchwały dotyczy zmiany mpzp terenu stanowiącego własność osoby 

fizycznej oraz gminy Olecko.  Obecne przeznaczenie terenu to teren zabudowy usługowej                   

z funkcją mieszkaniową, tereny usług kultury i zieleni oraz drogi wewnętrzne. Zmiana polega 

na zmianie przeznaczenia terenu głównie pod funkcję mieszkaniową z dopuszczeniem usług, 

wraz z obszarem otaczającym, niezbędnym do przekształceń na cele komunikacji 

wewnętrznej. Podjęcie uchwały pozwoli na umożliwienie działań inwestycyjnych na 

przedmiotowym terenie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy projekt uchwały obejmuje teren trawnika, na którym stoi tablica szkoły 

muzycznej. 

 

Inspektor Wydziału BI – Andrzej Ostrowski 

okazał na mapie teren objęty przedmiotowym projektem uchwały. 

Projekt uchwały jest uchwałą intencyjną. Kiedy zostanie podjęta gmina przystąpi do 

sporządzenia mpzp i wówczas strony będą mogły wnosić do niego uwagi.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście 

I” w Olecku dla obszaru przy ul. Stromej i Placu Wolności. 
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d) projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody; 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

poinformował, iż pierwotnie pomnik przyrody został ustanowiony rozporządzeniem 

Wojewody z 2007 r. Kiedy zmieniły się przepisy, które delegowały rady gmin do podjęcia 

stosownych uchwał, uchwałę taką podjęła Rada Gminy Wieliczki. Okazało się, iż 

Nadleśnictwo Olecko źle obliczyło granice (drzewa rosną na terenie gminy Olecko) i 

wystąpiło z prośbą o aktualizację pomnika przyrody. Uchwała ma na celu uregulowanie 

prawne dotyczące organu sprawującego nadzór nad pomnikami przyrody. Projekt uchwały 

został uzgodniony z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

pomnika przyrody. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych; 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż Nadleśnictwo Olecko wystąpiło z wnioskiem o wyrażenie opinii w sprawie 

uznania za ochronne lasów będących w zarządzie Nadleśnictwa Olecko. Za lasy ochronne 

uznaje się lasy, które m.in. pełnią funkcje chroniące gleby, zasoby wodne, stanowią 

drzewostany nasienne lub ostoje zwierząt i stanowiska roślin podlegających ochronie 

gatunkowej. Jeśli Rada nie wyrazi opinii, to projekt za dwa miesiące wejdzie w życie. Okazał 

na mapie przedmiotowe lasy. 

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

upewnił się, że wyrażenie opinii jest na wniosek nadleśnictwa i zapytał dlaczego 

nadleśnictwo wprowadza lasy ochronne, skoro sami sobie nakładają ograniczenia. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

potwierdził, iż nadleśnictwo wystąpiło z wnioskiem o opinię. Przykładowo jeśli zostałby 

wycięty las wodochronny, mogłoby to spowodować wysychanie terenów podmokłych                                          

i zanikanie gatunków roślin i zwierząt, które tam żyją. Z kolei wycięcie lasu glebochronnego 

spowodowałoby erozję gleby. Generalnie projekt uchwały dotyczy lasów nadleśnictwa 

Olecko cennych pod względem przyrodniczym. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii 

dotyczącej lasów ochronnych. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2016-2024; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że zwiększa się ogółem dochody i wydatki o kwotę 3.162.177,07 zł. 

W załączniku Nr 2 – „Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2016-2020” na 

realizowanym przedsięwzięciu pn. „Projekt zagospodarowania plaży gminnej – Szyjka” 
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zmienia się nazwę na „Zagospodarowanie plaży „Szyjka” w Olecku, Gmina Olecko” oraz 

zwiększa się łączne nakłady finansowe o 2.873 zł  na wykonanie przyłącza energetycznego. 

Gmina złożyła wniosek do Programu Interreg V-A Litwa-Polska o dofinansowanie realizacji 

powyższego zadania. Ponadto przedsięwzięcie pn. „Budowa budynku socjalnego Imionki” 

planowane do realizacji w latach 2016-2017 przenosi się do realizacji jako jednoroczne                      

w 2016 roku z planem na 2016 rok w wysokości 785.460 zł. Gmina otrzymała dotację                       

w kwocie ok. 240 tys. zł i stąd zadanie zostanie wykonane w tym roku. Został już ogłoszony 

przetarg.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poprosiła o szersze informacje na temat budowy budynku socjalnego. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż budynek powstanie na terenie gminnym w Imionkach przy kontenerach. 

Koszt całej inwestycji oszacowano na ponad 785 tys. zł. Budynek murowany o wymiarach  

50 x 8 m będzie posiadał dach dwuspadowy, oddzielne wejścia do każdego z lokali oraz 

pomieszczenia gospodarcze. Metraż mieszkań będzie zróżnicowany, w tym jedno mieszkanie 

będzie duże - powyżej 70 m
2
, gdyż nakaz eksmisji posiadają też wieloosobowe rodziny,                       

a gmina takimi lokalami socjalnymi nie dysponuje. 

Ponadto nakazy eksmisji prowadzone są też przez innych zarządców, głównie Spółdzielnię 

Mieszkaniową w Olecku, którym gmina płaci odszkodowania za nie dostarczenie lokalu 

socjalnego. Jest to kwota ponad 50 tys. zł rocznie. Przy okazji budowy budynku zostanie 

wykonana utwardzona droga dojazdowa i utwardzone podwórko oraz wszystkie przyłącza.   

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, ile jest kontenerów i mieszkań socjalnych. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jest 10 mieszkań w 11 kontenerach. Osiem kontenerów jest dwuosobowych, 

resztę stanowią mieszkania 3-osobowe.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podkreśliła, iż lokale socjalne są potrzebne, ale konieczne jest poniesienie dużych nakładów                 

i w jakiś sposób ludzie tam mieszkający zostaną wykluczeni.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, że jest kilka mieszkań socjalnych w budynkach komunalnych i ciągle są tam 

problemy. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że zarówno plan dochodów jak i plan wydatków zwiększa się o 585.106 zł.  

Omówił zmiany w planie dochodów: 
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  w dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, wprowadza się plan dotacji celowej z tytułu 

pomocy finansowej udzielanej między jst na organizację „Święta Plonów – Olecko 

2016” z Powiatu Oleckiego – 4.000 zł i Gminy Wieliczki – 4.000 zł; 

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan dotacji o 119.460 zł, 

planowanej z państwowych funduszy celowych na dofinansowanie kosztów realizacji 

inwestycji pn. „budowa budynku socjalnego w Imionkach” z BGK jako finansowe 

wsparcie ze środków Funduszu Dopłat na tworzenie lokali socjalnych; 

 w dz. 750 – Administracja publiczna, zwiększa się plan dochodów o 18.975 zł z tytułu 

przyznanych środków z Polskiego Związku Motorowego w Warszawie na pokrycie 

kosztów naprawy odcinków dróg po odbytym 73. Rajdzie Polski; 

 w dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek, 

zwiększa się plan o 400.000 zł z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych; 

 w dz. 758 – Różne rozliczenia, zwiększa się plan o 12.000 zł z tytułu części 

oświatowej subwencji ogólnej na dofinansowanie doposażenia szkół i placówek                     

w zakresie pomocy dydaktycznych dla szkół podstawowych oraz zwiększa się                         

o 32.701 zł wpływy z różnych dochodów, z tytułu zwrotu środków z lat ubiegłych 

(dotyczy kosztów poniesionych przez gminę na oświetlenie obwodnicy Olecka                       

w 2015 r.);  

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002 – gospodarka  

odpadami, zmniejsza się plan dotacji celowej o kwotę 6.030 zł uzyskanej                                

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie                                       

z przeznaczeniem na zadanie pn. „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Olecko”. W wyniku rozstrzygniętego przetargu planowana kwota wydatku jest 

niższa. 

Omówił zmiany w planie wydatków: 

 w dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, zwiększa się plan wydatków Urzędu Miejskiego              

o 2.000 zł z przeznaczeniem na organizację „Święta Plonów - Olecko 2016”. 

Głównym organizatorem dożynek będzie Regionalny Ośrodek Kultury w Olecku – 

„Mazury Garbate”, dla którego zostaną przekazane dotacje z powiatu oraz gmina 

Wieliczki i Olecko (2.000 zł); 

 w dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zwiększa się plan o 229.927 zł na 

zadania inwestycyjne, w tym: 

 zmniejsza się o 7.590 zł na „przebudowę ulicy Ludowej” – zadanie 

zakończone; 

 zmniejsza się o 12.483 zł na „projekt budowy chodnika przy drodze                  

w Rosochackich” – rezygnacja z realizacji zadania z Funduszu 

Sołeckiego; 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn. „przebudowa drogi na 

Os. Lesk” z planem w wysokości 250.000 zł; 

b) w rozdz. 60017 – drogi wewnętrzne, zwiększa się plan o 18.975 zł                                 

z przeznaczeniem na remonty dróg wewnętrznych po odbytym 73. Rajdzie 

Polski; 

 w dz. 630 – Turystyka, dokonuje się zmian na zadaniach inwestycyjnych: 

a) zwiększa się o 5.000 zł na „budowę ścieżek rowerowych w gminie Olecko” na 

prace projektowe i inne koszty; 

b) zwiększa się o 2.873 zł na „zagospodarowanie plaży „Szyjka” w Olecku, 

Gmina Olecko” na opłatę za przyłącze energetyczne; 

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan wydatków o 385.460 zł na 

zadanie inwestycyjne pn. „budowa budynku socjalnego w Imionkach”, które planuje 

się zrealizować w całości w 2016 roku z finansowym wsparciem na tworzenie lokali 

socjalnych; 
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 w dz. 750 – Administracja publiczna, zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych                                

o 11.550 zł, w tym: 

a) zmniejsza się plan o 6.000 zł – rezygnuje się z realizacji zadania pn. 

„rozbudowa serwera o pamięć 64 GB RAM”; 

b) zmniejsza się plan o 24.000 zł – rezygnuje się z realizacji zadania pn. „zakup 

licencji oprogramowania (budżet obywatelski)”; 

c) zwiększa się plan o 18.450 zł – na nowe zadanie inwestycyjne pn. „e-Gmina 

Olecko” na opracowanie Studium Wykonalności (do końca września br. 

można składać wnioski i uzyskać dofinansowanie do 80% kosztów zadania 

inwestycyjnego. Gmina planuje złożyć wniosek, w którym zawrze zadania 

obecnie wykreślone); 

 w dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne, w rozdz. 75410, zmienia się przeznaczenie 

środków na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na zakup wentylatora 

ratowniczego do oddymiania pomieszczeń podczas pożarów oraz w rozdz. 75495 

zwiększa się plan wydatków o 20.000 zł na zadanie inwestycyjne pn. „monitoring 

miejski” na wykonanie pełnej dokumentacji projektowo – kosztorysowej; 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, dokonuje się zwiększenia planu wydatków 

jednostek oświatowych o 12.000 zł otrzymanych z rezerwy części oświatowej 

subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wyposażenie w sprzęt szkolny i pomoce 

dydaktyczne szkół podstawowych ogólnodostępnych w celu podnoszenia pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej i zajęć rewalidacyjnych. Plan po 2.000 zł (rozdz. 

80150 § 4240) zwiększono we wszystkich szkołach podstawowych; 

 w dz. 852 – Pomoc społeczna, w planie finansowym MOPS w Olecku dokonano 

zmian planu na zadaniu zleconym (85203 – Środowiskowy Dom Samopomocy)                   

w postaci przeniesienia planu wydatków między paragrafami bieżącymi w kwocie 

2.552 zł na opłatę podatku od nieruchomości; 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, dokonuje się zmian: 

a) w rozdz. 90002 – Gospodarka odpadami, zmniejsza się plan wydatków 

bieżących o 6.030 zł przeznaczony na usuwanie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Olecko; 

b) w rozdz. 90004 – Utrzymanie zieleni w miastach i gminach, zmniejsza się plan 

wydatków inwestycyjnych o 28.000 zł na wykonanie „dokumentacji 

technicznej zagospodarowania terenów zielonych” – zadanie wykonane; 

c) w rozdz. 90015 – Oświetlenie ulic, placów i dróg, zmniejsza się plan na 

zadaniu inwestycyjnym pn. „budowa linii oświetleniowej ul. Sembrzyckiego” 

o 35.000 zł oraz zwiększa się o 11.075 zł na zakup usług: na wymianę opraw 

oświetleniowych w Sołectwie Rosochackie o kwotę 8.000 zł (zmiana realizacji 

przedsięwzięcia z FS) oraz o 3.075 zł na wykonanie przyłącza energetycznego 

na potrzeby boiska wielofunkcyjnego w Lenartach; 

d) w rozdz. 90095 – Pozostała działalność, zmniejsza się plan o 27.624 zł, w tym: 

 zwiększa się plan wydatków bieżących o 4.483 zł na wykonanie 

tabliczek kierunkowych w Sołectwie Rosochackie (zmiana realizacji 

przedsięwzięcia), 

 zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych o 32.107 zł na 

„zagospodarowanie terenu na zapleczu ul. Kolejowa 29-31” – zadanie 

wykonane (za budynkiem Kolejowa 31 został utwardzony teren 

wykonane parkingi i droga dojazdowa); 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwiększa się plan dotacji 

podmiotowej dla Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku o 6.000 zł                                     

z przeznaczeniem na organizację „Święta Plonów – Olecko 2016” oraz przenosi się 

plan w wysokości 1.796 zł między paragrafami bieżącymi na realizację inicjatywy 

lokalnej – przeprowadzenie dwóch gier miejskich dla mieszkańców Olecka. 
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Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

zapytał, jakich ścieżek rowerowych dotyczą prace projektowe. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż prace projektowe dotyczą budowy ścieżki rowerowej z Olecka przez Jaśki, 

Duły, Gordejki i Doliwy do granicy gminy po dawnym nasypie kolejowym. 

Członek komisji – Wiesław Zalewski  

zapytał, która droga w Lesku będzie remontowana.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że będzie remontowana droga na odcinku od ul. Kościuszki do wiaduktu. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czyją własnością jest teren położony po prawej stronie ul. Zielonej idąc w kierunku 

przedszkola z ul. Kolejowej, który jest w złym stanie technicznym. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że teren stanowi własność Powiatu Oleckiego.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zaznaczyła, iż na tym terenie nie ma żadnych studzienek kanalizacyjnych, a piach po ulewach 

będzie spływał na ul. Kolejową stwarzając niebezpieczeństwo.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że powiat zaplanował modernizację nawierzchni ul. Kolejowej, w której 

będzie partycypować gmina. W budżecie zaplanowano środki na ten cel – dotacja celowa na 

pomoc finansową dla powiatu na inwestycje w wysokości 10 tys. zł. Do tej pory powiat nie 

występował do gminy w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła wniosek, aby wystąpić do Powiatu Oleckiego z wnioskiem o naprawę nawierzchni 

usytuowanej po lewej stronie ul. Zielonej idąc w kierunku przedszkola z ul. Kolejowej 

(bezpośrednio za budynkiem firmy INFO-NET). 

Zapytała, czyją własnością jest teren między budynkiem Komendy Powiatowej Policji                       

w Olecku a garażami, na którym są parkowane samochody. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że droga jest gminna, a wspomniany teren najprawdopodobniej jest własnością 

powiatu – musi to sprawdzić.     

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wskazała, iż warto byłoby uporządkować teren między budynkiem Komendy Powiatowej 

Policji w Olecku a garażami oraz z tyłu tych garaży i wykonać tam parking.  

 

Innych pytań, ani uwag do  projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2016 rok. 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 2 – Gospodarka odpadami komunalnymi. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski  

przypomniał, iż system gospodarki odpadami w gminie Olecko jest skorelowany w  Związku 

Międzygminnym „Gospodarka Komunalna”, który obejmuje 12 gmin z powiatu Oleckiego, 

Ełckiego, Gołdapskiego i miasto Biała Piska. Ww. Związek międzygminny doprowadził do 

wybudowania zakładu unieszkodliwiania odpadów z nowoczesną linią sortowniczą                         

w Siedliskach k/Ełku. Ustalono wówczas, że będzie wprowadzony system segregacji śmieci 

na „suche” i „mokre”. Frakcja mokra to odpady biodegradowalne, natomiast frakcja sucha 

podlega segregacji częściowo automatycznej, a częściowo manualnej w sortowni, gdzie się 

odzyskuje plastik, szkło, metal oraz materiał, który może być wykorzystany energetycznie.  

Każda gmina oddzielenie zapewnia odbiór odpadów. W gminie Olecko  ustalono stawkę od 

jednego mieszkańca. Ustawa zobowiązuje do przeprowadzania przetargów na odbiór 

odpadów z nieruchomości zamieszkałych. W naszej gminie zapadła decyzja, aby (uchwałą 

Rady Miejskiej) wprowadzić system odbioru odpadów również z nieruchomości 

niezamieszkałych. Przetarg na odbiór odpadów wygrała po raz drugi firma MPO                                 

z Białegostoku.   

Wskutek obniżenia stawki za przetworzenie 1 t śmieci przez związek międzygminny gmina 

mogła obniżyć od 1 marca br. stawki dla mieszkańców (z 13 do 12 zł za odpady nie 

segregowane oraz z 10 na 9 zł za segregowane, zróżnicowano też stawkę ze względu na 

liczebność rodzin – bonifikata 50% dla każdej osoby powyżej 4 członków w rodzinie i 80% 

dla każdej osoby powyżej 10 członków w rodzinie).  

W ramach systemu gmina zapewnia jedynie odbiór odpadów, nie zapewnia kontenerów na 

śmieci, sprzątania kontenerów i dezynfekcji, bo są to obowiązki właścicieli nieruchomości, 

które wynikają wprost z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.  
 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że ostatnio w lokalnej prasie ukazało się sporo artykułów na temat problemów ze 

śmieciami. Z wypowiedzi wynika, iż to właściciel jest odpowiedzialny za porządek przy 

pojemnikach na odpady, czyli interwencje do Burmistrza były „wyręczaniem”.  

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż rolą gminy jest interweniowanie u właścicieli lub powiadamianie policji.  

Każdorazowo, jeśli zarządca zgłosi problem przepełnionego kontenera, to firma go odbiera, 

bo to jest zgodne z umową. Gmina płaci za każdą odebraną i dowiezioną na składowisko tonę 

odpadów. Jego zdaniem w tym przypadku duże znaczenie ma dobra wola mieszkańców, 

którzy dostrzegą przepełnienie kontenera i zgłoszą to do zarządcy albo bezpośrednio do MPO 

czy do gminy.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

poruszył kwestię dezynfekcji pojemników na odpady – u zarządców typu spółdzielnia 

mieszkaniowa nie ma miejsca i możliwości dezynfekcji pojemników. Tak samo lokatorzy 

wspólnot nie mają takich możliwości.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

potwierdził, że problem dezynfekcji pojemników nie istnieje lub jest niewielki na osiedlach 

domów jednorodzinnych, natomiast w przypadku wspólnot mieszkaniowych i bloków 

spółdzielczych problem jest, gdyż ludzie nie poczuwają się do swoich obowiązków. 

Większość wspólnot, które posiadają kontenery, dzierżawi je od MPO, zatem winne one 

egzekwować dezynfekcję pojemników. Generalnie wspólnoty nie wymagają od firmy, której 

płacą za usługę, określonych działań.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

reasumując stwierdził, iż to mieszkańcy powinni zwracać się w tej sprawie do zarządców.  
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Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

zgodził się z przedmówcą. Generalnie jest oddźwięk społeczny, że gmina „odpycha od siebie” 

problemy, ale pracownicy próbują wytłumaczyć mieszkańcom, że płacą duże pieniądze dla 

zarządcy, który powinien pilnować ich interesów, a po drugie płacą za dzierżawę kontenera 

dla MPO, który powinien dbać o czystość pojemników. Zatem, tam gdzie mieszkańcy płacą 

nie wymagają, tam gdzie nie płacą, wymagają dużych nakładów.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

zaznaczył, iż duży problem jest także z meblami przy kontenerach na osiedlach, które stoją 

nawet miesiąc. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, że zgodnie z umową przewoźnik przynajmniej raz w miesiącu ma obowiązek zabrać 

odpady wielkogabarytowe po uprzednim zgłoszeniu właściciela nieruchomości lub zarządcy. 

W praktyce jest tak, iż jeśli tylko zachodzi konieczność i jest zgłoszenie, to MPO działa 

natychmiast. Problem jest w tym, ze ludzie wynoszą meble, ale nikt tego nie zgłasza.  

Przykładowo w ostatnim czasie przy ul. Grunwaldzkiej 16 fotele zostały wrzucone do rzeki. 

Teraz gmina musi wysłać pracowników, którzy wyjmą fotele z rzeki i dopiero MPO je 

odbierze. To są dodatkowe koszty dla gminy. W ostatnich 2 miesiącach za usuwanie różnych 

awarii i zanieczyszczeń gmina poniosła wydatki w kwocie 34 tys. zł.     

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podkreśliła, że wskaźniki z analizy stanu gospodarki odpadami zakładają osiągnięcie 20% 

poziomu recyklingu w 2017 r. Jej zdaniem świadomość ludzi w tym względzie jest mała. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

pochwalił mieszkańców gminy Olecko, gdyż wśród wszystkich gmin związku poziom 

recyklingu wynosi 35,8%, czyli jest najwyższy, tuż za nami jest gmina Gołdap. Na koniec 

2015 r. ustawowy minimalny poziom recyklingu wynosił 16%. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, co się dzieje z odpadami nie podlegającymi recyklingowi.    

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż mówiąc o recyklingu należy mieć na uwadze odpady, które w jakiś sposób 

można ponownie wykorzystać, czyli odpady na kompost, coś do spalenia i materiały                        

z surowców wtórnych. Związek odzyskuje ok. 22% surowców wtórnych. Pozostałe odpady 

stanowią tzw. balast, który trafia do kwater na wysypisku w Siedliskach. Kompost 

wytwarzany w Siedliskach jest wykorzystywany do rekultywacji składowisk odpadów.   

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podkreśliła, iż wskaźnik poziomu recyklingu jest wysoki, ale martwi ją fakt zadłużenia                       

w opłatach za odbiór odpadów. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, że z informacji Wydziału Dochodów i Egzekucji wynika, iż zadłużenie narastająco 

wyniosło 148 tys. zł w ciągu ostatnich 3 lat. Jego zdaniem, w skali całej gminy, to nie jest 

dużo. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wtrąciła, iż martwi fakt, że w ogóle jest zadłużenie z tego tytułu, bo często koszty egzekucji 

przewyższają koszt należności.  
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Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że należy mieć na uwadze, iż system gospodarki odpadami musi się zbilansować. 

Zadanie realizuje gmina, ale jest ono finansowane w całości przez podatników – 

mieszkańców gminy. Zatem koszty ponoszone w związku z organizacją gospodarki odpadami 

muszą być pokryte stawkami za odbiór odpadów.  

Wysokość ceny, którą gmina płaci dla Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadam „Eko-

MAZURY” sp. z o.o. zależy też od uzyskanej ceny za sprzedaż surowców wtórnych. Im 

więcej surowców zostanie odzyskanych i sprzedanych, tym lepiej dla całego systemu.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy na składowisku odpadów produkuje się gaz. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż na tą chwilę nie ma żadnego planu, niemniej jednak frakcja energetyczna jest 

ciągle magazynowana i być może samorządy zdecydują się rozszerzyć działalność. Obecnie 

przedsiębiorstwo raczej skupia się na wysegregowaniu i sprzedaniu surowców wtórnych. 

Bardzo ważne jest, aby we wszystkich gminach strumień odpadów uszczelnić, by wszystkie 

śmieci trafiły do zakładu unieszkodliwiana odpadów, bo wówczas cały system będzie tańszy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że przy okazji tematu chce przekazać zgłoszenia mieszkańców odnośnie 

utrzymania miasta, chodzi o zarastanie krawężników i piach na ulicach, np. na przejściu przy 

ul. Zamkowej.    

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

stwierdził, iż nie zna sytuacji, więc sprawdzi miejsce, niemniej jednak często właściciele 

nieruchomości, w tym wspólnoty mieszkaniowe wykonują jakieś prace nie patrząc, że po 

opadach deszczu piach potem spływa na ulicę. 

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

dodał, że firmy wykonujące pomniki wywożą zbędną ziemię pod ogrodzenie cmentarza 

komunalnego przy ul. Gołdapskiej od strony TABEX-u.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

powiedział, iż sprawdzi tą informację. Przygotowując materiał na posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku wyliczyło, że aby 

uporządkować alejki na starym cmentarzu oraz wydzielać nowe alejki na nowym cmentarzu 

oraz etapami remontować mur potrzebne jest ok. 200 tys. zł roczne, aby wykonać całą 

inwestycję w ciągu 5-6 lat.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy są ustalone opłaty za kwatery na cmentarzu. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że są ustanowione opłaty. Na wniosek jednego z przedsiębiorców 

pogrzebowych gmina wydzieliła na starym cmentarzu miejsce pod ewentualną budowę 

kolumbarium. Ponadto gmina zleci wykonanie projektu zagospodarowania alei głównej                      

z możliwością wydzielenia kolumbarium przy krzyżu.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

wskazał, iż dużo miejsc można odzyskać tam, gdzie są stare groby zarośnięte krzakami.  
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Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wtrącił, że zgodnie z przepisami prawa po 20 latach można wskazać miejsce do ponownego 

pochówku. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poddała pod rozwagę, aby komisja przyjęła wniosek o zwiększenie środków na utrzymanie 

czystości i porządku w gminie, na wykaszanie traw, podcinanie gałęzi, zakup środków 

chemicznych do usuwania chwastów na krawężnikach. Proponuje, aby był to wniosek do 

budżetu na przyszły rok, a kierownika Wydziału GKO poprosi o przedłożenie stosownej 

kalkulacji.  

Wniosek znajdzie się w referacie komisji na sesję. 

Zapytała, czego oczekuje kierownik wydziału od komisji. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż przedstawi rzetelne wyliczenia, ile środków jest niezbędnych, aby zapewnić 

lepszą jakość utrzymania czystości w mieście i będzie oczekiwał przyjęcia budżetu.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wskazała, że dobrym rozwiązaniem jest wspólne działanie w zakresie sprzątania ulic 

powiatowych w mieście. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

stwierdził, iż gmina oczekuje obecnie na propozycje powiatu, bo to powiat proponuje 

przejęcie sprzątania ich dróg i przekazuje środki. Powiat przeznacza nominalnie dwa razy 

mniej na sprzątanie 1 m
2
 ulic (1,20 zł, gmina – 2,40 zł).  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

odnośnie możliwości zgłaszania usterek poprzez miejską stronę internetową zapytała, czy 

wpłynęły jakieś zgłoszenia.   

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, że były wnioski dotyczące utworzenia narzędzia typu „Zgłoś usterkę”. Wpływają do 

gminy zgłoszenia, nie jest ich dużo, bo dalej częściej można dowiedzieć się o usterkach                               

z lokalnej prasy. Czasami otrzymuje w tych sprawach maile bezpośrednio na skrzynkę 

pocztową i pracownicy reagują natychmiast na zgłoszenie.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, iż sprawy wniesione zostały przesłane członkom komisji drogą mailową.  

Podkreśliła, że wpłynął wstępny projekt rezolucji przygotowany przez radnego Macieja 

Juchniewicza przedłożony na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, 

Sportu i Rekreacji. Zapytała, czy są jakieś uwagi do projektu rezolucji. 

 

Członkowie komisji nie zgłaszali uwag. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

w jej opinii mały ruch graniczny powinien być przywrócony.  
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Komisja (obecnych 4 członków) przy 3 głosach za i 1 wstrzymującym wyraziła poparcie dla 

inicjatywy radnego, aby przygotować rezolucję. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Wolne Wnioski. 

 

Wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

                                                                                                

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

          Protokołowała                              Przewodnicząca Komisji        

    Małgorzata Adameit                                            Maria Wanda Dzienisiewicz 

 

 


